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Sr. Padrí de la graduació, 
Sra. Vicerectora, 
Srs. Directors d’estudis i de programes, 
Sr. President del Consell Alumni, 
Graduades, graduats i familiars, 
Senyores i senyors, 
 
Virgili va deixar escrit que «les aparences no s’han de prendre mai massa seriosament». Avui n’és un cas                                   
evident. Perquè, qui ara accedís a aquesta sala Pau Casals, i en veiés la distribució, podria pensar, erròniament,                                   
que els protagonistes d’aquesta cerimònia som els qui seiem en aquesta taula.  
 
Res més lluny de la realitat. Els protagonistes sou vosaltres: els estudiants. Tant els que avui ens acompanyeu a                                     
la platea, com aquells que no han pogut assistir però que han compartit aules amb tots vosaltres. 
 
Per tant, permeteume començar donantvos les gràcies. Gràcies per fernos confiança i cursar els vostres                             
graus, postgraus i màsters a la UOC.  
 
Voldria estendre aquesta benvinguda als vostres acompanyants. Familiars i amics han estat testimonis directes                           
de la vostra constància, del vostre esforç i de la vostra dedicació al llarg dels darrers anys per a poder avui ser                                           
protagonistes d’aquesta cerimònia. Parafrasejant la famosa cançó dels Manel, ningú com ells saben, de primera                             
mà, «que us ha costat PACs i ajuda arribar fins aquí». 
 
 
«Aquesta cerimònia vol ser un reconeixement sincer envers els nostres estudiants,                     
envers vosaltres, per haver assolit una fita important en la vostra formació. Fixeuvos                         
que parlo de fita i no de final de camí.»  
 
 
Avui sabem que l’educació ja no queda limitada als primers anys de la nostra vida, sinó que conforma la vida                                       
mateixa i ens ha d’acompanyar al llarg de tota la nostra trajectòria professional i vital. Coherents amb aquest                                   
missatge, enguany hem volgut agrupar el reconeixement per estudis i no per nivells. Tant si heu finalitzat un                                   
grau, com un postgrau o un màster, tots vosaltres compartiu una mateixa voluntat de superació i també un                                   
sentiment de pertinença a la comunitat UOC. Per això us hem volgut acompanyar, tant els diferents                               
representants docents dels estudis, com la Dra. Aymerich, i jo mateix, per donar el màxim relleu institucional a                                   
un acte que celebra la feina feta.  
 
Finalment, voldria aprofitar aquestes paraules inicials per a presentarvos el padrí d’aquest acte de graduació                             
2014: l’emprenedor Pere Vallès, conseller delegat i director general de Scytl. Moltes raons justifiquen la seva                               
presència avui aquí. La principal, i que ens omple d’orgull, és que formi part del nostre Patronat. La seva                                     
trajectòria professional el converteix en exemple i estímul per a tota la nostra comunitat universitària. Scytl,                               
l’empresa que avui dirigeix el senyor Vallès, va néixer d’un projecte universitari a partir de la barreja de dos                                     
elements fins aleshores aliens: el vot i les noves tecnologies.  
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Avui tothom parla del vot electrònic, però qui va ser pionera a l’hora de superar les dificultats tècniques i                                     
l’escepticisme sobre la verificabilitat i la seguretat va ser Scytl. Avui han esdevingut experts i referents en                                 
processos participatius en línea, tot desenvolupant plataformes i solucions tecnològiques de votació que donen                           
servei a desenes de països i institucions.  
 
Salvant les lògiques distàncies, podríem dir que, ara fa 20 anys, la UOC va fer exactament el mateix.  
 
 

 
«Moltes veus s’aixecaren aleshores escèptiques i, fins i tot, contràries                   
vers un projecte pioner: «com pot oferirse educació i formació de                     
qualitat a través de la xarxa?», ens deien. Avui, aquelles reticències                     
queden lluny. Però això no ens ha de fer relaxar, sinó perseverar a                         
millorar, a exigirnos, a reinventarnos.»  
 
 
Com fa Scytl sota el lideratge de Pere Vallès, com fem des de la UOC gràcies a gent com vosaltres. 
 
Benvingudes i benvinguts, comencem doncs l’acte de graduació de la UOC 2014! 
  
 
Josep A. Planell 
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